

## New or otherwise interesting records of lichens and lichenicolous fungi from Belarus. III. With an updated checklist of lichenicolous fungi

Andrei TSURYKAU

**Abstract:** TSURYKAU, A. 2017. New or otherwise interesting records of lichens and lichenicolous fungi from Belarus. III. With an updated checklist of lichenicolous fungi. – *Herzogia* 30: 152–165.

Data on 13 species of lichenized and lichenicolous fungi from Belarus are presented; two lichens (*Biatora efflorescens* and *Catillaria croatica*) and ten lichenicolous fungi (*Abrothallus microspermus*, *A. suecicus*, *Arthonia phaeophysciae*, *Arthrorhaphis aeruginosa*, *Merismatium decolorans*, *Phacopsis oxyspora*, *Polycoccum peltigerae*, *Pronectria subimperspicua*, *Taeniolella delicata* and *Zwackhiomyces echinulatus*) are new to the country. *Diploschistes muscorum* is reported on lichens for the first time from Belarus. An updated checklist of lichenicolous fungi known from Belarus is also provided.

**Zusammenfassung:** TSURYKAU, A. 2017. Neue und andere interessante Nachweise von Flechten und lichenicolen Pilzen aus Weißrussland. III. Mit einer aktualisierten Checkliste der lichenicolen Pilze. – *Herzogia* 30: 152–165.

Daten zu 13 Arten lichenisierter und lichenicoler Pilze aus Weißrussland werden vorgestellt. Zwei Flechten (*Biatora efflorescens* und *Catillaria croatica*) und 10 lichenicole Pilze (*Abrothallus microspermus*, *A. suecicus*, *Arthonia phaeophysciae*, *Arthrorhaphis aeruginosa*, *Merismatium decolorans*, *Phacopsis oxyspora*, *Polycoccum peltigerae*, *Pronectria subimperspicua*, *Taeniolella delicata* und *Zwackhiomyces echinulatus*) sind Erstnachweise für das Land. *Diploschistes muscorum* wird erstmals als Flechtenbewohner aus Weißrussland gemeldet. Eine aktualisierte Checkliste der aus Weißrussland bekannten lichenicolen Pilze wird vorgestellt.

**Key words:** Biodiversity, distribution, new records, checklist.